
Ulvilan kaupunki Pöytäkirja 10/2024  1 
 

 

Sivistyslautakunta 
 
 
Aika 12.11.2024 klo 17:30 - 21:47 
 
Paikka Ulvilan kaupungintalo / Valtuustosali, Loukkurantie 1 
 
Käsitellyt asiat 
 
§ Otsikko Sivu 
§ 108 Laillisuus ja päätösvaltaisuus 3 
§ 109 Pöytäkirjantarkastajien valinta 4 
§ 110 Varhaiskasvatuksen toimintasuunnitelmien hyväksyminen 

toimintakaudelle 2024 - 2025 
5 

§ 111 Sivistyslautakunnan neljännesvuosiraportointi, 1.1.-
30.9.2024 

6 

§ 112 Sivistyslautakunnan talousarvion 2024 muutosesitykset 7 
§ 113 Luistelualueiden ostopalvelusopimusten indeksikorotus 9 
§ 114 Ostopalvelusopimus Ravanin kyläyhdistys ry:n kanssa 10 
§ 115 Vuoden 2024 seuratyöntekijän valinta 11 
§ 116 Ohjattujen liikuntaryhmien hinnoittelu 12 
§ 117 Ulvilan kaupungin Koskin koulun- ja varhaiskasvatuksen 

sekä liikuntatilan hankesuunnitelma 
13 

§ 118 Vastaus Roope Rantalan ym. valtuustoaloitteeseen 
tekonurmipohjaisen liikuntahallin tarveselvityksen ja 
kaavoituksen toteuttamiseksi 

16 

§ 119 Koululaisten aamu- ja iltapäivätoiminnan 
toimintasuunnitelman hyväksyminen 

27 

§ 120 Ksylitolipastillien tarjoaminen Ulvilan 
varhaiskasvatuksessa ja esiopetuksessa 

28 

§ 121 Satakirjastojen yhteisten maksujen tarkistaminen 31 
§ 122 Sivistyslautakunnan kokousajat kevätkaudella 2025 33 
§ 123 Viranhaltijapäätöksiä 34 
§ 124 Jäsenien esitykset 35 
§ 125 Ilmoitusasiat 36 
  



Ulvilan kaupunki Pöytäkirja 10/2024  2 
 

 

Osallistujat 
 
 Nimi Klo Tehtävä 

 
 

Läsnä Rantamäki Manu 17:30 - 21:47 puheenjohtaja  
 Rantavalli Tapio 17:30 - 21:47 varapuheenjohtaja  
 Haiko Erja 17:30 - 21:47 jäsen  
 Laine Mikael 17:30 - 21:47 jäsen  
 Rantala Roope 17:30 - 21:47 jäsen  
 Riita Tuulia 17:30 - 21:47 jäsen  
 Stålnacke Mari-Anna 17:30 - 21:47 jäsen  
 
 
Muu Pukkila Heikki 17:30 - 20:54 kaupunginhallituksen edustaja  
 Berg Tiina-Leena 17:30 - 21:47 nuorisovaltuuston edustaja  
 Löfbacka Mikko 17:30 - 21:29 kaupunginjohtaja  
 Paulamäki Pia  17:30 - 19:01 päiväkodin johtaja  
 Toivanen Merja  17:30 - 19:01 päiväkodin johtaja  
 Kankaanpää Päivi  17:30 - 19:01 päiväkodin johtaja  
 Lehtovirta Eija  17:30 - 19:01 päiväkodin johtaja  
 Vepsä Kimmo 17:30 - 21:47 sivistys- ja hyvinvointijohtaja  
 Oksanen Maiju 17:30 - 21:47 varhaiskasvatuspäällikkö  
 Nevala Markku 17:30 - 21:10 liikunta- ja nuorisopalveluiden 

päällikkö 
 

 Vanhatalo Anne-Mari  17:30 - 21:47 pöytäkirjanpitäjä  
 Nevanperä Erja 17:30 - 21:47 tekninen avustaja  
 
 
 
Allekirjoitukset 
 
 Manu Rantamäki Anne-Mari Vanhatalo 
 puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
 
 
Käsitellyt asiat §:t 108 - 125 
 
 
 
 
Pöytäkirjan tarkastus Ulvilassa 13.11.2024 
 
 
 Tuulia Riita Tapio Rantavalli 
  pöytäkirjantarkastaja  pöytäkirjantarkastaja 
 
 
Pöytäkirjan nähtävilläpito 
 

Pöytäkirja on asetettu nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon 14.11.2024 
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Sivistyslautakunta § 108 12.11.2024 
 

 

 
Laillisuus ja päätösvaltaisuus 
  
Sivistyslautakunta 12.11.2024 § 108    
      
 

 
Päätösehdotus Todetaan kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus. 

 
Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
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Sivistyslautakunta § 109 12.11.2024 
 

 

 
Pöytäkirjantarkastajien valinta 
  
Sivistyslautakunta 12.11.2024 § 109    
      
 
 
Päätösehdotus Pöytäkirjantarkastajiksi valitaan sivistyslautakunnan jäsenet Tuulia 

Riita ja Tapio Rantavalli. Tarkastus suoritetaan sähköisesti 
13.11.2024. 

 
Päätös Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin sivistyslautakunnan jäsenet Tuulia 

Riita ja Tapio Rantavalli. Tarkistus suoritetaan sähköisesti 
13.11.2024. 
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Sivistyslautakunta § 110 12.11.2024 
 

 

 
Varhaiskasvatuksen toimintasuunnitelmien hyväksyminen toimintakaudelle 2024 - 
2025 
  
Sivistyslautakunta 12.11.2024 § 110    
337/12.06.00/2024    
 
 
Valmistelija Varhaiskasvatuspäällikkö Maiju Oksanen 

 
 
Ulvilan kaupungin hallintosäännön mukaan sivistyslautakunnan 
toimivaltaan kuuluu varhaiskasvatuksen kunta- ja yksikkökohtaisten 
opetus- ja kasvatussuunnitelmien hyväksyminen. 
 
Varhaiskasvatusyksiköt ovat laatineet omat suunnitelmansa ja ne 
mukailevat sisällöltään koko kasvatus- ja opetustoimen yksiköiden 
suunnitelmia. Friitalan alueen päiväkotien - Satumetsä, Nahkurinlehti 
Tuulenpesä ja avoin päiväkoti - toimintakulttuuria on lähdetty 
yhtenäistämään ja näin ollen toimintasuunnitelma on laadittu 
yhteiseksi. 
 
Päiväkodin johtajat esittelevät tiivistetysti toimintaansa tämän 
käsittelyn alussa. Yksikkökohtaiset toimintasuunnitelmat ovat 
esityslistan oheismateriaalina. 
 
 

Esittelijä Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Vepsä Kimmo 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta hyväksyy varhaiskasvatuksen 
toimintasuunnitelmat 2024-2025 esitetyn mukaisesti. 

 
Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 

 
Päiväkotien johtajat poistuivat kokouksesta tämän asian käsittelyn 
jälkeen, klo 19.01. 
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Sivistyslautakunta § 111 12.11.2024 
 

 

 
Sivistyslautakunnan neljännesvuosiraportointi, 1.1.-30.9.2024 
  
Sivistyslautakunta 12.11.2024 § 111    
338/02.02.02/2024    
 
 
Valmistelija Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Kimmo Vepsä 
 Varhaiskasvatuspäällikkö Maiju Oksanen 
 Liikunta- ja nuorisopalveluiden päällikkö Markku Nevala 
 Kulttuuri- ja kirjastopalveluiden päällikkö Johanna Jyrkinen 

 
 
Sivistyslautakunnan neljännesvuosiraportointi 1.1.-30.9.2024 on 
Johdon/Luottamusmiesten työpöydällä, jossa se on 
päätöksentekijöiden nähtävillä.  
 
 

Esittelijä Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Vepsä Kimmo 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta merkitsee tiedokseen lautakunnan 
neljännevuosiraportoinnin, 1.1.-30.9.2024. 

 
Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
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Sivistyslautakunta § 112 12.11.2024 
 

 

 
Sivistyslautakunnan talousarvion 2024 muutosesitykset 
  
Sivistyslautakunta 12.11.2024 § 112    
339/02.02.02/2024    
 
 
Valmistelija Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Kimmo Vepsä 
 Varhaiskasvatuspäällikkö Maiju Oksanen 
 Liikunta- ja nuorisopalveluiden päällikkö Markku Nevala 

 
 
Lautakuntien tulee tehdä 1.1.-30.9.2024 kehityksen perusteella 
perustellut talousarvion muutosesitykset tulo- ja menomäärärahojen 
osalta kaupunginhallitukselle ja edelleen valtuustolle. 
 
Sivistyslautakunnan osalta vuoden 2024 talousarvioon esitetään 
seuraavat muutokset:  
 
Koulutuspalvelut, hallinto:   
   
Toimintakulut (lisäys) 
-olohuoneen vuokra + muut 
perustamisesta aih.kustannukset 

 
  40 500 

 

   
Varhaiskasvatus:   
   
Toimintakulut (vähennys)   
-kodinhoitotuki   50 000  
   
Peruskoulutus:   
   
Toimintatuotot (lisäys)  100 000  
-tuet ja avustukset (hankkeet)   
   
Toimintakulut (lisäys)   
-kotikuntakorvaukset (VVM)    75 000  
-henkilöstömenot (sis.henkilösivukulut)  285 000  
 (järjestelyvaraerä 1.8.-31.12.2023 
maksettu takautuvasti 2/24, 
tuntikehyksen lisäys (81 h) 1.8.2024 
alkaen, hanketyöntekijät, kesäkerho) 

  

   
Liikuntapalvelut:   
   
Toimintakulut (lisäys)   
Saaren luontopolun kunnostus   20 000  
   
 
 
Sivistyslautakunta yhteensä: 
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Sivistyslautakunta § 112 12.11.2024 
 

 

Toimintatuotot lisäys 100 000 
Toimintakulut lisäys 
(sis.henkilösivukulut) 

370 500  

 
 
 

Esittelijä Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Vepsä Kimmo 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta päättää hyväksyä em. muutokset vuoden 2024 
talousarvioon ja lähettää esityksen kaupunginhallitukselle ja edelleen 
valtuustolle. 

 
Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
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Sivistyslautakunta § 113 12.11.2024 
 

 

 
Luistelualueiden ostopalvelusopimusten indeksikorotus 
  
Sivistyslautakunta 12.11.2024 § 113    
341/00.04.02/2024    
 
 
Valmistelija Liikunta- ja nuorispalveluiden päällikkö Markku Nevala 

 
 
Ulvilan kaupungin liikuntapalvelut on hoitanut vuosittain eri kylien 
luistelualueita paikallisten yhdistysten kanssa sovituilla ostopal-
velusopimuksilla. 
 
Ostopalvelusopimuksia yhdistysten kanssa on solmittu jo vuodesta 
2008 lähtien. Sopimusten hintataso on ollut viimeiset kymmenen 
vuotta n. 500 €/ vuosi. 
  
Yleinen hintataso tarvikkeilla, tavaroilla ja polttoaineilla on viime 
vuosina noussut huomattavasti ja tämä on aiheuttanut nostopainetta 
ostopalvelusopimuksien korvaustasoon. 
 
 
 

Esittelijä Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Vepsä Kimmo 
 

Päätösehdotus Ulvilan sivistyslautakunta päättää nostaa kaupungin alueilla olevien 
luistelualueiden ostopalvelusopimusten vuosikorvausta nykyisestä 
500 – 525 eurosta / vuosi 550 euroon / vuosi. 
 
Korotus huomioidaan voimassa oleviin sopimuksiin ja tuleviin 
ostopalvelusopimuksiin. 

 
Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
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Sivistyslautakunta § 114 12.11.2024 
 

 

 
Ostopalvelusopimus Ravanin kyläyhdistys ry:n kanssa 
  
Sivistyslautakunta 12.11.2024 § 114    
342/00.04.02/2024    
 
 
Valmistelija Liikunta- ja nuorisopalveluiden päällikkö Markku Nevala 

 
 
Ulvilan vapaa-aikapalvelut on hoitanut vuosittain eri kylien 
luistelualueita paikallisten yhdistysten kanssa sovittujen 
ostopalvelusopimusten avulla. Ostopalvelusopimukset ovat olleet 
voimassa keskimäärin 2 - 4 vuotta kerrallaan ja sopimusten hinta on 
ollut n.500 € / luistelukausi. 
  
Ravanin luistelualueen aikaisempi sopimus oli voimassa 16.5.2024. 
Sopimuksen kustannukset olivat kaupungille vuosittain 500 €/ vuosi. 
Uusi ostopalvelusopimus on voimassa vuoteen 2027 saakka. 
Ostopalvelusopimuksen hintaan on tehty korotus kustannusten 
nousun vuoksi. Ostopalvelusopimuksen kustannukset ovat vuosittain 
550 €/ vuosi. 
  
Ostopalvelusopimus on esityslistan liitteenä. 
 
 
 

Esittelijä Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Vepsä Kimmo 
 

Päätösehdotus Ulvilan sivistyslautakunta päättää hyväksyä ostopalvelusopimuksen 
Ravanin luistelualueen hoitamisesta Ravanin kyläyhdistys ry:n 
kanssa. 
 
Sopimus on voimassa 23.10.2027 saakka. Ostopalvelusopimuksen 
kustannukset ovat 550 € / vuosi. 

 
Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
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Sivistyslautakunta § 115 12.11.2024 
 

 

 
Vuoden 2024 seuratyöntekijän valinta 
  
Sivistyslautakunta 12.11.2024 § 115    
349/12.04.00/2024    
 
 
Valmistelija Liikunta- ja nuorisopalveluiden päällikkö Markku Nevala 

 
 
Lounais- Suomen Liikunta- ja Urheilu ry. on jo yli 20 kertaa palkinnut 
kuntakohtaisesti ansioituneita liikuntayhdistyksien toimijoita 
Satakunnan alueella. Vuosittain yli 30 kuntaa, Ulvila mukaan lukien, 
palkitsee kaupungissa ansioituneen liikuntayhdistyksessä toimijan. 
  
Ulvilan liikuntapalvelut pyysi 30.10.2024 mennessä ulvilalaisilta 
seuroilta ehdotuksia palkittavasta henkilöstä. Määräaikaan 
mennessä Ulvilan liikuntapalveluille saapui ehdotuksia kolmelta eri 
liikuntayhdistykseltä. 
  
Ehdotukset ovat pöytäkirjan liitteenä. 
 
 

Esittelijä Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Vepsä Kimmo 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta päättää valita vuoden 2024 Ulvilan 
seuratyöntekijäksi Ulvilan Pesä-Veikot ry:n Mari Timgrenin.  
 
Timgren on toiminut UP-V:n toiminnassa mukana jo 13 vuotta. Mari 
Timgren toimii UP-V ry:ssä seuratoiminnan erityisasiantuntijana. 
Vuosien aikana toiminut seurassa monessa eri roolissa mm. 
pelinjohtajana, vastuuvalmentajana, somevastaavana ja 
rahastonhoitajana. 
 
Hän on ollut mm. keskeisenä tekijänä mukana rakentamassa 
menestyvää naisten joukkuetta Ulvilaan. Timgren on ollut myös 
keskeisesti mukana järjestämässä Ulvilassa pidettyjä 
valtakunnallisia ja alueellisia pesäpalloilun junnuleirejä. Timgren 
tulee toimimaan kesällä 2025 Etenee -alueleirin kilpailupäällikkönä ja 
viestintävastaavana. 

 
Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Liitteet 
1 Ehdotukset v 2024 seuratyöntekijäksi 
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Sivistyslautakunta § 116 12.11.2024 
 

 

 
Ohjattujen liikuntaryhmien hinnoittelu 
  
Sivistyslautakunta 12.11.2024 § 116    
352/02.09.00/2024    
 
 
Valmistelija Liikunta- ja nuorisopalveluiden päällikkö Markku Nevala 

 
 
Kaskelotin liikuntapalveluiden kustannukset ovat kasvaneet selvästi 
viime vuosina. Tilakustannukset mm. sähkö, lämmitys ja vesimaksut 
ovat nousseet selvästi 2020-luvun alun kustannuksiin verrattuna. 
Myös henkilöstön palkkakustannukset ovat nousseet vuositasolla 2-
3 % / vuosi.  
 
Kustannusten kattamiseksi liikuntapalveluiden ohjattujen 
liikuntaryhmien hinnoittelua tarkistetaan 1.12.2024 alkaen 
seuraavasti: 
 
Aikuisten ohjattu liikuntaryhmä:   
• Uintimaksu + 1 € 
• Ryhmät ilman uintimaksua 5 € kerta 
• 10 kerran sarjakortti ryhmiin ilman uintia  45 €. 
 
Opiskelijat, työttömät, eläkeläiset, lapset alle 15-v ja alle 55% 
invalidit, ohjattu liikuntaryhmä :  
• Uintimaksu + 1 €.  
• Ryhmät ilman uintia 4 € kerta 
• 10 kerran sarjakortti ryhmiin ilman uintia 36 € 
 
 
 
 

Esittelijä Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Vepsä Kimmo 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta päättää hyväksyä ohjattujen liikuntaryhmien 
hinnoittelun esityksen mukaisesti. 

 
Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
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Sivistyslautakunta § 117 12.11.2024 
 

 

 
Ulvilan kaupungin Koskin koulun- ja varhaiskasvatuksen sekä liikuntatilan 
hankesuunnitelma 
  
Sivistyslautakunta 12.11.2024 § 117    
347/10.03.02/2024    
 
 
Valmistelija Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Kimmo Vepsä 
 Varhaiskasvatuspäällikkö Maiju Oksanen 

 
 
Valtuusto on päättänyt 30.10.2023 § 54, että Koskiin rakennetaan 
uusi koulu ja osoittaa vuoden 2024 talousarvion investointiosaan 
200 000 euron määrärahan Koskin koulun uuden koulurakennuksen 
suunnitteluun ja vaadittavan summan koulun rakentamiseksi vuoden 
2025 talousarvion investointisuunnitelmaan.   
  
Valtuusto on 13.12.2021 § 90 määritellyt Talousarvio- ja 
taloussuunnitelman 2022–2024 yhteydessä sivistyslautakunnan 
alaisen peruskoulutuksen tulosalueen strategiseksi tavoitteeksi 
vuodelle 2022 päätöksen uudesta palveluverkosta.    
  
Sivistyslautakunta teki 15.3.2022 § 35 selvityksen osalta seuraavia 
huomioita, jotka tulisi huomioida tulevassa 
palveluverkkosuunnitelmassa:    
 
1. Varhaiskasvatuksen tulevien vuosien palvelutarpeeseen vaikuttaa 
syntyvyyden lisäksi palvelujen kysynnän muutokset sekä mahdolliset 
muutokset esiopetuksessa, perhevapaissa ja suhdeluvuissa. 
Palvelujen kysynnän arvioidaan kasvavan kaikissa ikäluokissa, 
mutta samalla syntyvyys laskee.    
  
 2. Varhaiskasvatuspalveluiden kapasiteettitarpeessa ei oleteta 
tapahtuvan nopeita muutoksia, koska varhaiskasvatuspalveluita 
käyttävien lasten osuus ikäluokasta tulee kasvamaan ja syntyvyys 
on lähtenyt hienoiseen nousuun. On myös luultavaa, että 
maahanmuutto tulee lisäämään palvelutarvetta.    
  
 3. Osa Ulvilan päiväkodeista vaatii laajaa perusparannusta ja on 
syytä pohtia yhden ison päiväkodin perustamista Friitalaan, kuin 
korjata vanhoja kiinteistöjä, joista osa perusrakenteeltaan ei vastaa 
nykyajan vaatimuksia.    
  
 4. Perusopetuksen osalta syntyvyyden laskun vaikutuksia 
tarkastellaan palveluverkkoon alueittain. Keskeistä on määritellä 
lyhyen ja keskipitkän aikavälin toimintaperiaatteet, joilla tilojen käyttö 
saadaan säilymään tehokkaana palvelutarpeen muuttuessa.    
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Sivistyslautakunta § 117 12.11.2024 
 

 

 5. Palveluverkkotyötä tulee ohjata ajatus laadukkaasta ja tasa-
arvoisesta koulusta, joka näyttäytyy mm. tilojen varustelussa, 
turvallisuudessa ja pedagogiikassa. Tasavertaisuutta tarkastellaan 
laajasti alueellisesti ja pyritään optimaaliseen opetusryhmien 
kokoon, tilojen tehokkaaseen (taloudelliseen) ja joustavien 
opetusjärjestelyjen toteutumiseen oppilaiden yksilölliset tuen tarpeet 
huomioiden. Käytettävissä olevat tilat tulee olla turvallisia, kasvua ja 
oppimista tukevia ja oikein mitoitettuja oppilasmääriin.    
  
6. Palveluverkon toteuttamisessa tulee huomioida monipuolisesti 
lapsivaikutukset kaikissa ikäluokissa.    
  
7. Palveluiden saatavuudella on myös vaikutuksia kunnan 
asukkaiden ja yritysten veto- ja pitovoimaan.    
  
8. Uudishankkeissa ja muutostöissä huomioidaan opetus-
suunnitelman tavoitteet ja niitä tukevat oppimisympäristöratkaisut. 
Keskeistä on yhteistyö perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
välillä. Esimerkiksi esiopetuksen sijoittumista alakouluihin on syytä 
joissain kohtia miettiä yhtenäisen opinpolun ja tilankäytön 
näkökulmasta.     
  
9. Hallintoa tulee keskittää.    
   
Kaupunginhallitus on kokouksessaan 17.6.2024 § 176 päättänyt 
yksimielisesti hyväksyä Koskin koulun ja varhaiskasvatuksen 
tarveselvityksen, määrätä teknisen toimen aloittamaan 
hankesuunnitelman tekemisen sivistystoimen kanssa ja edellyttää, 
että tontille rakennettava rakennus on muuntojoustava ja 
monikäyttöinen.   
  
Hankesuunnitelman laatimisen kannalta on tarkoituksenmukaista 
asettaa hankesuunnittelutyöryhmä. Hankesuunnitelmatyöryhmän 
tehtävänä on tarveselvityksen pohjalta laatia Koskin koulun ja Koskin 
varhaiskasvatuksen hankesuunnitelma sisältäen huonetilaohjelman 
ja alustavat luonnokset rakennusten sijoittelusta.  
 
Tämän lisäksi hankesuunnitelmassa pitää kuvata ja vertailla eri 
rakentamisen ja rahoitusmallin vaihtoehdot ja niiden 
kustannusrakenteet ja esittää tarkoituksenmukaisin vaihtoehto 
(esim. moduulirakentaminen tai paikalleen rakentaminen sekä 
leasing, vuokra tai omaan taseeseen rakentaminen). Hanke-
suunnitelman valmistumisen tavoiteaikatauluna on syksy 2024. 
 
Kaupunginjohtaja Mikko Löfbacka on nimennyt hankesuunnitelman 
laatimista varten hankesuunnitelmatyöryhmän (25.06.2024 § 
31/2024). Työryhmään kuuluvat:   
  
Tekninen johtaja Teemu Björninen   
Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Kimmo Vepsä   



 
Ulvilan kaupunki Pöytäkirja 10/2024  15 
 
Sivistyslautakunta § 117 12.11.2024 
 

 

Talonrakennusinsinööri Harri Särkipaju    
Varhaiskasvatuspäällikkö Maiju Oksanen   
Rehtori Lasse Ohvo  
 
 
 
 
 
 
 
 

Esittelijä Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Vepsä Kimmo 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta päättää 
 
1. esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen valtuustolle Koskin 
koulun ja varhaiskasvatustilojen sekä liikuntatilan 
hankesuunnitelman hyväksymistä.  
 
2. esittää, että kaupunginhallitus valitsee rahoitusmallin hankkeen 
toteuttamiseksi. 

 
Päätös Sivistyslautakunta päätti 

 
1. esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen valtuustolle Koskin 
koulun ja varhaiskasvatustilojen sekä liikuntatilan 
hankesuunnitelman hyväksymistä.  
 
2. esittää, että kaupunginhallitus valitsee rahoitusmallin hankkeen 
toteuttamiseksi. 
 
 
Kaupunginhallituksen edustaja Heikki Pukkila poistui kokouksesta 
tämän asian käsittelyn jälkeen, klo 20.54. 

Liitteet 
2 Ulvilan kaupungin Koskin koulun ja varhaiskasvatustilojen sekä 

liikuntatilan hankesuunnitelma marraskuu2024 
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Vastaus Roope Rantalan ym. valtuustoaloitteeseen tekonurmipohjaisen liikuntahallin 
tarveselvityksen ja kaavoituksen toteuttamiseksi 
  
Sivistyslautakunta 12.11.2024 § 118    
343/00.01.02.02/2024    
 
 
Valmistelija Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Kimmo Vepsä 
 Liikunta- ja nuorisopalveluiden päällikkö Markku Nevala 

 
 
Valtuustoaloitteessaan 20.3.2023 Roope Rantala ja 13 muuta 
valtuutettua esittävät, että Ulvilan kaupunki tekee 
tekonurmipohjaisesta liikuntahallista tarveselvityksen sekä 
kaavoittaa sille soveltuvan paikan. 
 
Ulvilan vapaa-aikapalvelut on kartoittanut syksyn 2023 aikana 
ulvilalaisilta liikuntaseuroilta heidän kantaansa tekonurmipohjaisen 
liikuntahallin rakentamisesta Ulvilaan. Ulvilan 16:sta liikuntaseurasta 
vastauksensa lähetti vain 4 sellaista seuraa, joiden toimintaa 
mahdollisesti rakennettava liikuntahalli selvästi hyödyttäisi. Näitä 
seuroja olivat pesäpalloiluun, jalkapalloiluun, yleisurheiluun ja 
jousiammuntaan liittyvät seurat. Osa kaupunkimme pienemmistä lii-
kuntaseuroista kokee tekonurmipohjaisen liikuntahallin rakentamisen 
toimintansa kannalta neutraalina. Halli voi tuoda näiden seurojen 
harjoitteluun joitakin hyötyjä, mutta pääasiallinen harjoittelu tapahtuu 
jo koulujen liikuntasaleissa.  Nämä seurat pystyvät siis talvikaudella 
jo käyttämään olemassa olevia koulujen liikuntasaleja toimintansa 
toteuttamiseksi.   
  
Yhdistysten ja sidosryhmien vastaukset  
  
Ulvilan seuraparlamentti on lausunnossaan todennut, että iso 
palloiluhalli tai kuplahalli toisi ison lisän kaupungin liikuntapalveluihin 
palvellen myös muita lajeja ja lisäisi koulujen ja päiväkotien 
toimintamahdollisuuksia senioreita unohtamatta. Seuraparlamentin 
lausunnossa tuodaan esille liikuntapaikkarakentamista 
suunnitellessa tulisi mahdollisuuksien mukaan huomioida ns. 
kesälajien talviharjoittelumahdollisuus. Hyvä mahdollisuus 
talviharjoitteluun pitäisi paikalliset seurat ” kilpailukykyisinä” muiden 
lähialueen seurojen joukossa olosuhteita punnittaessa. 
Seuraparlamentin lausunto liitteenä.  
 
Ulvilalaisista seuroista kirjallisen lausuntonsa lähettivät seuraavat 
yhdistykset: Archery Club Ulvila ry, FC Ulvila ry, Harjunpään Tuisku 
ry, Ulvila Sport-Team ry, Ulvilan Liikunta ja Voimistelu ry.  sekä 
Ulvilan Pesä-Veikot ry. Tämän lisäksi lausuntonsa antoivat Suomen 
Palloliitto sekä Suomen Pesäpalloliitto.  
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Archery Club Ulvila ry:n lausunnossa todetaan mahdollisesti 
rakennettavan maapohjahallin hyödyttävän jousiammuntaseuraa 
mm. harjoittelun mahdollistamisen säästä riippumatta. Halli 
mahdollistaisi ulkomatkojen 50 m / 70 m harjoittelun ja myös 
kansallisten kilpailujen järjestämisen. Mahdollinen maapohjahalli 
parantaisi myös erilaisten koulutuksien ja opetuksien järjestämisen 
koululuokille ja muille ryhmille. Seura tuo myös esille sen, että 
lähikunnissa ei ole vastaavaa mahdollisuutta, joten hallille löytyisi 
Satakunnan alueelta muitakin käyttäjiä ja myös paikalliselle seuralle 
mahdollisesti lisää harrastajia.   
 
Ulvila Sport-Team ry:n lausunnossa toivotaan yleisurheilun tarpeita 
täyttävän talviharjoitteluhallin toteutusta Ulvilaan. Seuran tarve olisi 
hallia kiertävä pinnoitettu 3-4 juoksurataa sekä 4-6 ratainen 100 m 
juoksusuora. Halliin tulisi rakentaa korkeus- ja seiväshyppy paikat 
sekä pituushyppyä varten hyppypaikka. Kiekon heittoa ja kuulan 
työntöä varten halliin voisi rakentaa siirrettävän ringin ja keihään 
harjoittelua varten heittopaikan pressuun tai tekonurmelle suojatuin 
keihäin. Halliin tulisi myös rakentaa punttisali palvelemaan 
oheisharjoittelua. Punttisali palvelisi myös muita kesälajien 
harjoittelijoita. Tällä hetkellä ulvilalaisilla seuroilla ei ole mahdollista 
saada vakiovuoroja esim. Kaskelotin kuntosaliin. Ulvila Sport-Team 
ry. tuo esille myös ison hallin tuomat mahdollisuudet esim. 
hallikisojen järjestämiseen, joka toisi Ulvilaa myös kaupunkina 
enemmän esille. (Seuran lausunto liitteenä).  
 
FC Ulvila ry:n lausunnossa todetaan, että seuralla on tällä hetkellä 
lähes 500 pelaajaa. Mynsterin tekonurmi ja Kaskelotin tekonurmi 
mahdollistavat jalkapalloilun harrastamiselle hyvät olosuhteet 
huhtikuulta lokakuulle. Kuitenkin 5 kk talvikausi muodostaa seuralle 
ison haasteen. Jalkapallo on kuitenkin ympärivuotiinen laji, jossa 
kaikki FC Ulvila ry:n joukkueet harjoittelevat ulkona ollessaan 3-4 krt 
viikossa. Talvikaudella joukkueille ei pystytä millään mahdollista-
maan samaa määrää harjoituksia vaan harjoitusmäärä tippuu 1-2 krt 
viikossa.  
  
Ison tekonurmipohjaisen liikuntahallin etu on myös se, että sisähalli 
liikuttaa täysin erilaisen määrän harrastajia kuin koulun sali. 
Tekonurmella voi harjoitella parhaimmillaan joukkue 1/4 -kentällä ja 
joukkueessa on 30 pelaajaa. Sama määrä koulujen salissa tarvitsee 
kaksi erillistä salivuoroa. Jos tekonurmikentällä on kaikki neljäsosat 
käytössä niin yhden tekonurmikentän tunnin korvaamisen tarvitaan 8 
h koulujen salitilaa.  
 
FC Ulvilalle ainut jalkapallon talvikauden harrastamisen 
mahdollistava tila on Porin urheilukeskuksen tekonurmi, josta 
seuralla on joulu-maaliskuun aikana harjoitusaikaa 36 h. Näin ollen 
vain murto-osa pelaajista pääsee talviaikaan edes kerran viikossa 
harjoittelemaan lajia. Porin tekonurmen vuorot maksavat ulvilalaisille 
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seuroille moninkertaisesti porilaisiin seuroihin verrattuna nostaen 
joukkueiden kuluja merkittävästi.  
 
Ympärivuotisten olosuhteiden puute ajaa FC Ulvilan (sekä esim. UP-
V:n) epäsuotuisaan kilpailuasetelmaan alueen muihin seuroihin 
nähden. Karhuhalli ja urheilukeskuksen lämmitettävä tekonurmi ovat 
5-10 min ajomatkan päässä Ulvilasta. Nämä olosuhteet 
mahdollistavat Porissa toimiville seuroille sellaiset olosuhteet, jossa 
seurat pääsevät tarjoamaan pelaajilleen ympärivuotiset 
toimintaedellytykset. Tämä on myös yksi syy siihen, että ulvilalaisia 
lapsia kuljetetaan Poriin harrastuksien pariin. Tämä ei taas ole 
nuoren itsensä ja eikä myöskään ulvilalaisen seuran etu. (Seuran 
lausunto liitteenä).  
 
Harjunpään Tuisku ry:n lausunnossa tuodaan esille seuran 
jalkapallojoukkueen harjoitteluolosuhteiden paranemisen 
mahdollisen maapohjahallin rakentamisen johdosta. Seuralle 
mahdollistuisi myös eri turnauksien järjestämisen talvikaudella, joka 
taas parantaisi seuran varainhankintaa. Seura toteaa myös sen 
tosiasian, että ilman talviharjoittelumahdollisuuksia seura antaa 
tasoitusta niille seuroille, joilla talviharjoittelu tapahtuu 
halliolosuhteissa. (Seuran lausunto liitteenä).  
 
Ulvilan Pesä-Veikot ry:n lausunnossa todetaan seuran kaiken 11 
joukkueen talviharjoittelun tapahtuvan pääosin koulujen saleissa. 
Haasteena seura mainitsee vähäiset vuorot ja lajinomaisen 
harjoitteluun tarkoitetut liian pienet tilat. Jotta seura voisi 
tulevaisuudessa kasvattaa harrastajamääriään, seura tarvitsee 
enemmän lajinomaiseen harjoitteluun soveltuvia tiloja. Joukkueissa 
pelaajamäärät vaihtelevat 12-25 välillä, joten jos kaikki ilmestyvät 
harjoituksiin, pitää tarkkaan miettiä mitä saleissa voidaan tehdä.  On 
eri asia lyödä koko talvi verkkoon kuin kenttään. Verkkoon lyödessä 
lyöntitarkkuutta ja kovien lyöntien kiinniottamista ei käytännössä saa 
lajinomaisesti harjoiteltua.  
 
Pesäpalloa harrastetaan ympäri vuoden ja monesti seuran joukkueet 
joutuvat kevään ensimmäisissä ulkoharjoituksissa keskittymään 
siihen, miten pesistä pelataan oikean kokoisella kentällä, kun monet 
vastustajajoukkueet ovat saaneet talvella enemmän lajinomaosia 
harjoituksia talviharjoitteluhalleissaan. Seura on varannut vuoroja 
lähialueiden talviharjoitteluhalleista (Pori, Rauma, Eura), mutta 
vuoroja on lähes mahdoton saada ja tuntihinnat ovat yli 100 € / h. 
Tähän päälle tulevat vielä ajomatkat vieraspaikkakunnille. 
Hallimaksut ovat suuri kustannuserä seuralle, koska ulkopaikka-
kuntalaiset vuokraajat maksavat yleensä isomman maksun kuin 
paikkakuntalaiset.  
 
Talviharjoitteluhalli auttaisi myös kesän peleissä, sillä tällä hetkellä 
kaikkia pelejä ei voida pelata Ulvilan pesäpallokentällä. 
Maapohjahalli mahdollistaisi pelien, harjoituksien ja turnausten 
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pitämisen myös kesäaikana. Varsinkin talviturnausten kautta 
saataisiin joukkueille tärkeitä harjoituspelejä talvikaudeksi.  
 
Optimaalinen tilanne olisi, että joukkueet voisivat vähintään 2-3 
kertaa kk (marraskuusta huhtikuuhun) harjoitella lajinomaisesti 
oikeankokoisessa tilassa. Näiden harjoitusten lisäksi joukkueilla voi 
olla vielä fysiikka- ja juoksuharjoituksia, joita nyt pidetään Porissa. 
Nämäkin harjoitukset voitaisiin pitää kaupungin omassa 
maapohjahallissa.  
  
Ulvilan Voimistelu ja liikunta ry:n lausunnossa todetaan, että 
tekonurmipohjainen alusta ei ole voimistelulle ihanteellinen, mutta 
kuntoilutapahtumien ja eri tapahtumien järjestämispaikkana maa-
pohjahalli olisi varsin toimiva. Seura tarvitsee mm. näytöksiinsä 
katsomollisen tilan ja lämmitettävää, tasaista tilaa. 
Tekonurmipohjainen halli vapauttaisi seuralle kouluilta lisää 
harjoitusaikaa. (Seuran lausunto liitteenä). 
  
Ulvilan Ura ry toteaa lausunnossaan, että sillä ei ole tarvetta 
mahdolliselle maapohjahallille. Seuran toiminnasta 90% toteutetaan 
ulkoliikunnassa luonnossa. (Seuran lausunto liitteenä).  
 
Suomen Pesäpalloliiton lausunnossa todetaan UP-V:n ansiokas 
työskentely nuorten liikuttajana. Seurassa pelasi v. 2022 liiton 
tietojen mukaan 295 lisenssipelaajaa. Seura liikuttaa joukkue-
toiminnan, kuntopesiksen lisäksi pesiskoulu- ja pesisliikkaritoiminnan 
kautta isoa määrää lapsia. Seura on myös Olympiakomitean 
tunnistama tähtiseura. UP-V ry. palkittiin v. 2018 Suomen 
Pesäpalloliiton lajinedistämispalkinnolla.  
 
Liitto toteaa lausunnossaan, että UP-V:n talviharjoitteluolosuhteet 
ovat lajinomaisen harjoittelun kannalta aivan liian pienet. Erityisesti 
vanhempien junioreiden ja aikuisten kohdalla koulujen salit eivät 
vastaa lainkaan riittäviä talviharjoitteluolosuhteita. Riittämättömien 
talviharjoitteluolosuhteiden vuoksi seura on joutunut supistamaan 
toimintojaan talveksi ja joukkueiden harjoitusmäärät jäävät autta-
matta liian pieniksi.   
  
Suuri osa lajin seuroista pääsee harjoittelemaan viikoittain 
lajinomaisissa olosuhteissa, kun taas UP-V ry kohdalla tämä on vain 
satunnaisia poikkeuksia talvikaudella. puutteelliset olosuhteet 
aiheuttavat haasteita nuorten liikkumisen mahdollistamisessa. 
Pienessä koulun salissa tapahtuva talven harjoittelu ei ole 
lajinomaista ja se voi vaikuttaa merkittävästi myös lapsen/nuoren 
jättäytymiseen pois harrastuksen parista.  
 
Ulvilan kaupungin strategiassa 2030 on nostettu yhdeksi 
päätavoitteeksi Satakunnan onnellisimmat ja osaavimmat lapset 
sekä Satakunnan terveimmät ja liikkuvimmat kuntalaiset. UP-V ry, 
FC Ulvila ja Ulvila Sport Team ry. ovat tehneet tärkeää lajien välistä 
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yhteistyötä hallihankkeen eteen. Näissä seuroissa liikkuu yhteensä 
jopa 800 harrastajaa. Seurat liikuttavat merkittävää osaa Ulvilan 
kaupungin väestöstä. Suomen Pesäpalloliitto toivoo Ulvilan 
kaupungilta myönteistä suhtautumista hallihankkeeseen. (Suomen 
pesäpalloliiton lausunto liitteenä).  
 
Suomen Palloliiton lausunnossa todetaan FC Ulvila ry:n olevat 
Ulvilan suurin lasten ja nuorten liikuttaja. seurassa oli v. 2023 
Suomen Palloliiton virallisen pelipassirekisterin mukaan 476 
pelaajaa. FC Ulvila ry:n vaikuttavuus ja arvo yhteiskunnalle 
viimeisimmän UEFA SROI-mallinnuksen mukaan peräti 3.89 
miljoonaa euroa vuodessa. Seura on myös valittu v. 2023 Suomen 
Palloliiton Läntisen alueen Vuoden seuraksi.  
 
FC Ulvila ry:n seuratoiminnan kehittämisen ja laajentamisen jarruna 
ovat erityisesti talven olosuhdeongelmat. Jalkapallo on käytännössä 
ympärivuotinen harrastus. puuttuvat talviharjoitteluolosuhteet ovat 
ongelmallisia lasten ja nuorten riittävän liikkumisen sekä laadukkaan 
seuratoiminnan näkökulmasta. Olosuhdepuutteet edistävät ns. drop 
out- ilmiötä. Lapsen tai nuoren joutuessa olosuhdepuutteiden takia 
keskeyttämään harrastuksen talviajaksi voi se aiheuttaa sen, että 
koko harrastus loppuu.  
 
Suomen Palloliitto toivoo lausunnossaan Ulvilan kaupungilta 
myönteistä suhtautumista mahdolliseen hallihankkeeseen. Hallin 
hyödyt ovat mittavat ja järkevä sijoituspaikka mahdollistaa hallissa 
myös laajan päiväkäytön kouluille, ikäihmisten liikuttamisen 
turvallisissa olosuhteissa jne. Palloliitto toivoo Ulvilan kaupungin 
toteuttavan strategiaansa kirjattuja asioita liikunnan näkökulmasta. 
Ulvilan kaupungin strategiassa 2030 ”Onnelliset ja osaavat lapset ja 
nuoret” sekä ”Terveet ja liikkuvat kuntalaiset” tukevat Palloliiton 
kirjattuja asioita. Palloliitto myös toteaa ilolla ”Liikuntapaikkaraken-
tamisen monipuolistamisen” olevan strategiaan kirjattu tavoite. 
Suomen Palloliitto on myös antamaan asiantuntemuksensa hallin 
mahdollisessa rakentamisessa Ulvilan kaupungin käyttöön. (Suomen 
Palloliiton lausunto liitteenä).  
  
Ulvilan kaupungin toimialojen vastaukset  
 
Ulvilan vapaa-aikapalveluiden kannalta Ulvilaan mahdollisesti 
rakennettava tekonurmipinnoitteinen liikuntahalli olisi iso lisä 
kaupunkimme liikuntapaikkarakennuksiin. FC Ulvila ry:n, UP-V ry:n 
ja Ulvila Sport Team Ry:n harjoituksista suurin osa voitaisiin ohjata 
tekonurmipohjaiseen halliin, jolloin kaupungin koulujen saleista 
vapautuisi kymmeniä tunteja harjoitusaikoja muille seuroille käytet-
täväksi. Liikuntahalli palvelisi myös oikeaan paikkaan rakennettuna 
hyvin myös varhaiskasvatuksen ja koulujen liikuntatarpeita. Iso 
liikuntahalli mahdollistaisi myös talvikaudella kaupungin liikunta-
ryhmien järjestämisen yhdessä kerroksessa tapahtuvana toimintana.  
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Nyt Friitalatalon jumpat pidetään kolmannessa kerroksessa. 
Esteettömyyden kannalta yhdessä tasossa järjestettävä toiminta 
myös palvelisi ikäihmisiä huomattavasti paremmin kuin nykyinen 
Friitala-talossa järjestettävä ryhmätoiminta. Mahdollisesti raken-
nettava iso liikuntahalli toimisi myös lasten liikuntalauantaiden 
järjestämispaikkana loistavasti. Ison tekonurmipohjaisen hallin 
rakentaminen on myös mainittu uudessa Ulvilan kaupungin liikun-
tastrategiassa tärkeimpänä tulevaisuuden isona liikuntainvestointina.  
 
Ulvilan varhaiskasvatus toteaa lausunnossaan seuraavaa: 
Edellyttäen, että liikuntahalli sijaitsee päiväkodin välittömässä 
läheisyydessä, monipuolistaisi se varhaiskasvatus- ja esiopetus-
ikäisten lasten liikkumismahdollisuuksia ympäri vuoden. Etenkin 
talviaikana esim. liukkaus aiheuttaa haasteita ulkona liikkumisessa 
eikä päiväkodeilla ole erillisiä liikuntatiloja, jotka mahdollistaisivat 
liikunnan isommissa tiloissa. Säännöllinen viikoittainen hallivuoro 
turvaisi osaltaan lasten riittävää fyysistä aktiivisuutta ja kannustaisi 
kokemaan liikunnan iloa. Lisäksi liikuntahalli voisi olla paikka, jossa 
esi- ja alkuopetuksen lapset sekä aikuiset kohtaavat toisiaan, mikä 
osaltaan tukisi nivelvaiheen yhteistyön järjestämistä.  
  
 
 
 
 
Liikuntahallin vaikutusten arviointi  
  
• Lasten ja nuorten liikkumisen kannalta iso tekonurmipohjainen 

liikuntahalli loisi kunnolliset liikuntamahdollisuudet päiväkodeille, 
kouluille, liikuntaseuroille ja muille kaupunkimme eri yhdistyksille.   

• Ulvilalaisten liikuntaseurojen harrastamismahdollisuudet 
nousisivat hallin rakentamisen jälkeen aivan uudelle ja 
korkeammalle tasolle. Koulujen liikuntatuntien 
harrastamismahdollisuudet paranisivat mm. pesäpallon, 
jalkapallon ja yleisurheilun harrastamiseen. Iso liikuntahalli 
antaisi myös paremmat mahdollisuudet koululaitokselle lasten 
liikuttamisen suunnitteluun ja toteuttamiseen, sillä halliin mahtuisi 
samanaikaisesti harjoittelemaan useita liikuntaryhmiä. Koulujen 
talvikauden liikuntatuntien toteutus helpottuisi huomattavasti 
lisääntyvän sisäliikuntatilan ansiosta.   

• Liikuntapalveluille iso liikuntahalli antaisi mahdollisuuksia eri 
turnausten järjestämiseen sekä paremmat olosuhteet lasten 
säännöllisten liikuntatapahtumien toteuttamiseksi.  Keskeiselle 
paikalle rakennettuna iso liikuntahalli palvelisi viikoittain satoja 
kaiken ikäisiä ulvilalaisia nuoria liikunnanharrastajia.   

• Liikuntahalli lisää tuo kaupungille lisää taloudellista 
toimeliaisuutta ja lisää Ulvilan pito- ja vetovoimaa.   

• Liikuntahallin käyttö konserttien ja isojen tapahtumien areenana 
toisi iloa ja eloa kaupunkiimme.  
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• Hallin perustamiskustannukset sekä korkeat käyttötalousmenot 
edellyttävät, että hallin käyttöaste on korkea ja hallin 
vuokrakustannuksilla pystytään kattamaan osa menoista. Hallin 
koko ja varustelua tulee harkita tarkasti suunnitteluvaiheessa.  

  
Liikuntahallin kustannukset  
  
Hallin rakennuskustannukset ovat miljoonaluokkaa. 
Käyttötalouteen on myös laskettava vuosittain hallin 
ylläpitokustannukset: lämmitys, sähkö, välineistö, huolto ja 
henkilöstömenot. Karkeasti arvioiden ne olisivat vuositasolla 
vähintään 300 000 €.   
 
Taloudellisesti tekonurmipohjaisen liikuntahallin 
rakentamiskustannukset olisivat kaupungin teknisen palvelun 
talonrakennusinsinöörin mukaan karkeasti n. 1 500 €/m2. 
Jalkapallokenttä vaatii virallisiin ja kansainvälisiin otteluihin 
maksimissaan 105 m x 68 m kenttäalueen. Minimi kenttäkoko voi 
virallisissa ja kansainvälisissä otteluissa olla 100 m x 64 m + turva-
alueet. Miesten 2.div / Naisten 1.div otteluissa kenttä voi olla 
vähintään 95 m x 55 m. Ulvilaan riittäisi kentän kokona 95 m x 55 m 
kenttä ja lisäksi kentän turva-alueet n. 3 m reunoille eli 6 161 m2.  
  
Täysmittaisen virallisen kentän koko olisi minimissään (95 m x 55 m 
+ turva-alueet) 6 161 m2 ja maksimikoon   
(100 x 64 m + turva-alueet) neliömäärä olisi siis 7 420 m2 
  
Halliin tarvittaisiin tekonurmen lisäksi myös juoksuradat, hyppypaikat 
ja heittopaikka sekä mahdollinen kuntoilupaikka, pukuhuoneet ja 
vessat/suihkut, tekniset huoltotilat, yleisövessat ja katsomo. 
Karkeasti arvioiden pelkän tekonurmikentän lisäksi tarvittaisiin 
vähintään 2 000 m2 lisää sisätilaa.   
 
Kustannukset olisivat siten teknisen osaston arvion mukaan hallille 
pienimmällä neliömäärällä, jossa kenttäalueen koko olisi 101 m x 61 
m (6 161 m2 + lisätila 2 000 m2) eli 8 161 m2 x 1 500 €/m2. Hinta 
olisi noin 12 241 500 € ja suuremmalla neliömäärällä, jossa 
kenttäalueen koko olisi turva-alueineen 106 m x 70 m   
(7 420 m2 + 2 000 m2) eli 9 420 m2 x 1 500 €/m2.  
Hinta olisi noin 14 130 000 €.   
 
Vapaa-aikapalvelut on kysynyt kustannusarviota myös Suomessa 
olevilta yksityisiltä hallirakentajilta. Arviot hallin kustannusarviosta 
ovat vaihdelleet n. 1 000 – 1 500 €/m2, joten halvimmillaankin ja 
pienemmällä neliömäärällä (8 161 m2) rakennettuna lämpöeristetty 
halli tulisi maksamaan myös ulkoalueet rakennettuna arviolta  
n. 8 161 000 € ja kalliimmillaan 12 241 500 €. Suuremmalla 
neliömäärällä (9 420 m2) ja myös ulkoalueet rakennettuna halli 
rakentuisi halvimmillaan 9 420 000 € ja kalliimmillaan 14 130 000 €.   
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Juoksuratojen rakentaminen vaatii vielä rakennettavan hallin 
pituuden kasvattamista, jotta juoksukaarteiden vaatima kaari 
saadaan rakennettua oikeaan kaarrepituuteen, joten hallin koko 
pitäisi olla yleisurheilun vaatimuksilla n. 120 m x 80 m (9 600 m2). 
Tällöin rakentamiskustannukset kasvavat 9 600 000 euroon 
(rakennuskustannukset 1000 €/m2) ja suurimmillaan arvioituna 
14 400 000 € (rakennuskustannukset 1 500 €/m2).  
  
Tämän päälle tulee vielä Novotan - urheilupinnoitteen kustannukset. 
Halliin tulisi yleisurheilun pinnoite kolmella kiertävällä radalla ja 
pääsuoran juoksurata 4-5 radalla, pituushyppypaikka, korkeus- 
hyppypaikka ja heittonurkkaus. Yhteensä vaadittaisiin n. 2 000 m2 
lisätilaa. Novotan - pinnoite asfaltin päälle asennettuna on 
kustannukseltaan n. 80 €/ m2. Novotan - pinnoitteen kustannus olisi 
siis suunnitelluilla toiminnoilla 160 000 €.   
 
Hallin rakennuskustannukset tällöin olisivat halvimmillaankin 
laskettuna n. 9 760 000 euroa ja korkeammalla arviolla rakennettuna 
14 560 000 euroa.   
 
On myös mahdollista rakennuttaa suunnitellut liikuntatilat 
ylipainehallina. Keskimäärin ylipainehallin kustannukset ovat 
Unisport Oy:n mukaan n. 260 €/m2. Hallin hinta olisi siis n. 2 200 
000 € - 2 500 000 €. Tämän kustannuksen päälle tulisi jalkapalloilun 
tekonurmen ja yleisurheilun suorituspaikkojen Novotan-pinnoitteen 
kustannukset sekä mahdolliset katsomon ja kahvion rakentamisen 
kustannukset.    
 
Nykyisissä ylipainehalleissa on 2-kertainen kalvorakenne seinissä, 
joka läpäisee valoa ja samalla kalvorakenne toimii lämpö- ja 
äänieristeenä.  Näissä ylipainehalleissa on ilmastointi ja lämmitys 
rakennettuna. Hallin sisälämpötilat ohjelmoidaan 8 - 11 asteeseen. 
Talvikaudella hallin lämpötila on keskimäärin n. 4 - 8 astetta. 
Ylipainehallin kokonaishintaan kuuluisi kaikki perustuksista ja 
maanrakennuksista lähtien ja hallin salaojitus, valaistus, lämmitys ja 
liikuntapaikkojen rakentaminen. Pukuhuonetilat (500 m2) ovat tässä 
ratkaisussa lämmitettävissä elementtirakennuksessa, jossa olisi 4 
pukuhuonetta suihkuineen ja vessoineen sekä erotuomareiden 
pukuhuone. Elementeistä rakennettu rakennus olisi sijoitettuna 
varsinaisen ylipainehallin runkoon kiinni korkean sokkelin välityk-
sellä.  Hallin kustannusarvio olisi näillä suorituspaikoilla ja teko-
nurmella varustettuna avaimet käteen hankintana n.  4 miljoonaa 
euroa.  
  
Kaupunkisuunnittelujohtaja Juha Virolan vastaus aloitteeseen  
  
Vapaa-aikapalvelut on tehnyt tekonurmipohjaisen liikuntahallin 
tarveselvityksen. Selvityksen mukaan kyseessä on hyvin kookas, 
jopa yli 8 000 k-m2 suuruinen urheiluhallirakennus, joka 
käytännössä vaatisi noin 100x200 m2 suuruisen suorakaiteen 
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muotoisen tontin. Nykyisestä kaavatonttivarannosta ei löydy 
soveliasta sijoituspaikkaa näin suurelle urheilurakennukselle ilman 
merkittävää asemakaavasta poikkeamista. Rakentamista 
asemakaavasta poikkeamalla ei voida pitää realistisena 
vaihtoehtona. Tähän on syynä Ulvilan keskustaajaman aluetta 
koskevat Satakunnan maakuntakaavan ja keskustaajaman 
yleiskaavan kaavamääräykset ja sen lukuisia arvoalueita koskevat 
rajoitukset. Kaavamuutoksellakaan ei välttämättä pystytä 
osoittamaan soveliasta rakennuspaikkaa, joka olisi kaupunki-
rakenteen kannalta järkevässä paikassa. Keskustaajaman alueella 
näin merkittävää rakennusta ei myöskään pitäisi rakentaa ilman 
asemakaavaa, varsinkaan jos sen pitäisi sijaita keskeisellä paikalla 
lähellä käyttäjiä ja muita palveluita.  
  
Keskustaajaman yleiskaava 2045:n laadinta on käynnissä. 
Yleiskaavan valmistelun yhteydessä on selvitetty suurelle 
urheilurakennukselle parhaiten soveltuvaa sijaintia. Keskeisinä vaa-
timuksina ovat olleet sijainti hyvien liikenneyhteyksien varrella niin 
ajoneuvo- kuin myös kevyen liikenteen yhteyksien kannalta, 
sijoittuminen edullisesti suhteessa suuriin käyttäjäryhmiin ja 
keskustan palveluverkkoon sekä sovelias sijainti suhteessa 
maisemaan ja kulttuuriympäristöihin. Lisäksi on arvioitu toiminnan 
vaatimia logistisia tarpeita ja pysäköintililan tarvetta. Arviointiin on 
vaikuttanut myös Ulvilan kaupungin maanomistus.  
  
Keskustaajaman yleiskaava 2045:n kaavaluonnosaineisto oli 
nähtävillä syys-lokakuussa 2024. Kaavaluonnoksesta on pyydetty 
lausuntoja laajalla jakelulla ja kaupungin asukkaat ovat voineet 
esittää siitä kirjallisia mielipiteitä nähtävillä olon aikana. Nähtäville 
asetettiin kaksi vaihtoehtoista kaavaluonnosta. Molemmissa 
vaihtoehdoissa on esitetty aluevaraus suurelle urheilurakennukselle 
PY-merkinnällä välittömästi Friitalan koulukeskuksen itäpuolelle. 
Yleis-kaavassa esitetään myös Pitkärannantien pohjoispään 
suoristamista siten, että esitetty urheilurakennuksen alue tulisi 
jatkossa sijaitsemaan suoristetun Pitkärannantien varrella. Kaavan 
tarkennesuunnitelmissa on lisäksi esitetty kevyen liikenteen 
alikulkuyhteyttä koulukeskuksen ja urheilurakennuksen välille. 
Yleiskaavan on tarkoitus valmistua vuoden 2025 loppuun men-
nessä.  
  
Yleiskaavaluonnoksessa esitetty sijainti on varsin ihanteellinen 
tekonurmipohjaisen liikuntahallin rakentamiselle. Sijainti Friitalan 
koulukeskuksen lähellä on erinomainen liikenteellisesti, logistisesti, 
maisemallisesti ja lähialueella sijaitsevien käyttäjien suuren määrän 
kannalta. Yleiskaavaa noudattavan asemakaavan laatimisen pitäisi 
olla sujuva prosessi jo senkin takia, että Ulvilan kaupunki omistaa 
urheiluhallille kaavoitettavan alueen maan. Urheiluhallille kaavaillun 
alueen sisältämä Sahamäen alue on Ulvilan kaupungin 
kaavoituskatsauksen kohde numero 3. Kaavahankkeen keskeiset 



 
Ulvilan kaupunki Pöytäkirja 10/2024  25 
 
Sivistyslautakunta § 118 12.11.2024 
 

 

tavoitteet liittyvät Pitkärannantien suoristamiseen, urheiluhallin tontin 
ja Friitalan koulukeskuksen lisäalueiden kaavoittamiseen.  
  
Hallin hankesuunnittelu on mahdollista aloittaa samanaikaisesti 
asemakaavan laatimisen kanssa. Tämä on järkevää siksikin, että 
tällöin asemakaavan laatimisessa on mahdollista tarkemmin 
huomioida tulevan hallin kaavalle asettamat vaatimukset. Suuri 
katettu ja lämmin halli tulisi luultavasti olemaan hyvin 
monipuolisessa käytössä ympäri vuoden ja esimerkiksi riittävien 
pysäköintialueiden ja sujuvien liikenneyhteyksien merkitys korostuisi 
runsasväkisemmissä tapahtumissa. Yleiskaavassa esitetty PY-alue 
on kokonaisuutta katsottaessa ehdottomasti paras paikka suurelle 
urheilurakennukselle.  
  
Valtuustoaloitteen pohjalta on tehty laaja kuntalaisten ja 
käyttäjäryhmien osallistaminen.  Liikuntahallin rakentumisella olisi 
vaikutusten arvioinnin perusteella myönteisiä vaikutuksia terveyteen, 
yhdessäoloon, yrittämiseen sekä kaupungin pito- ja vetovoimaan. 
Koululiikunnalle halli toisi aivan uudet mahdollisuudet liikkua eri 
lajien parissa.   
 
Hallin merkitys pesä- ja jalkapallojoukkueiden menestymiselle on 
merkittävä; talvella lämmin ja iso harjoittelutila on kriittinen 
menestystekijä.   
 
Halli toimisi myös alueellisesti merkittävänä areenana konserteille ja 
tapahtumille.   
 
Oheisen selvityksen mukaan asian valmistelua jatketaan 
virkamiestyönä yhdessä sidosryhmien kanssa. Tekonurmipohjaisen 
liikuntahallin ensisijainen sijoituspaikka on Friitalan koulukeskuksen 
välittömässä läheisyydessä selostusosan mukaisesti. Liikunta- ja 
nuorisopalveluiden päällikkö selvittää valtionosuusrahoituksen 
saamista liikuntapaikkarakentamiseen. 
 
 

Esittelijä Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Vepsä Kimmo 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta päättää 
- antaa edellä esitetyn vastauksen Roope Rantalan ym. 
valtuustoaloitteeseen koskien tekonurmipohjaisen liikuntahallin 
tarveselvitystä ja kaavoituksen toteuttamista 
- esittää kaupunginhallitukselle, että kaupunginhallitus esittää 
valtuustolle, että valtuusto hyväksyy edellä esitetyn vastauksen 
Roope Rantalan ym. valtuustoaloitteeseen koskien 
tekonurmipohjaisen liikuntahallin tarveselvitystä ja kaavoituksen 
toteuttamista ja päättää todeta valtuustoaloitteen loppuun 
käsitellyksi. 
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Päätös Sivistyslautakunta päätti 
- antaa edellä esitetyn vastauksen Roope Rantalan ym. 
valtuustoaloitteeseen koskien tekonurmipohjaisen liikuntahallin 
tarveselvitystä ja kaavoituksen toteuttamista 
- esittää kaupunginhallitukselle, että kaupunginhallitus esittää 
valtuustolle, että valtuusto hyväksyy edellä esitetyn vastauksen 
Roope Rantalan ym. valtuustoaloitteeseen koskien 
tekonurmipohjaisen liikuntahallin tarveselvitystä ja kaavoituksen 
toteuttamista ja päättää todeta valtuustoaloitteen loppuun 
käsitellyksi. 

 
Liitteet 
3 Roope Rantalan ym. valtuustoaloite tekonurmipohjaisen liikuntahallin tarveselvityksen ja 

kaavoituksen toteuttamiseksi 
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Koululaisten aamu- ja iltapäivätoiminnan toimintasuunnitelman hyväksyminen 
  
Sivistyslautakunta 12.11.2024 § 119    
348/12.00.01/2024    
 
 
Valmistelija Varhaiskasvatuspäällikkö Maiju Oksanen 

 
 
Opetushallituksen koululaisten aamu- ja iltapäivätoimintaa koskevien 
perusteiden mukaan kunnan tulee hyväksyä aamu- ja 
iltapäivätoimintaa koskeva toimintasuunnitelma. 
 
Esityksen oheismateriaalina on Ulvilan kaupungin koululaisten 
aamu- ja iltapäivätoimintaa koskeva toimintasuunnitelma 
lukuvuodelle 2024–2025. Toimintasuunnitelma on voimassa 
1.8.2024 alkaen. 
 
 

Esittelijä Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Vepsä Kimmo 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta päättää hyväksyä lukuvuotta 2024 – 2025 
koskevan Ulvilan kaupungin koululaisten aamu- ja iltapäivätoimintaa 
koskevan toimintasuunnitelman. 

 
Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 

 
Liikunta- ja nuorisopalveluiden päällikkö Markku Nevala poistui 
kokouksesta tämän asian käsittelyn aikana, klo 21.10. 

 
Liitteet 
4 Koululaisten aamu- ja iltapäivätoiminnan toimintasuunnitelma 2024-2025 
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Ksylitolipastillien tarjoaminen Ulvilan varhaiskasvatuksessa ja esiopetuksessa 
  
Sivistyslautakunta 12.11.2024 § 120    
351/12.06.00/2024    
 
 
Valmistelija Varhaiskasvatuspäällikkö Maiju Oksanen 

 
 
Ulvilan varhaiskasvatuksessa ei ole ollut selkeää linjausta 
ksylitolipastillien tarjoamisesta sen jälkeen, kun Satakunnan 
hyvinvointialue teki päätöksen, ettei pastilleja enää hankita sen 
toimesta. Pastilleja ei ole hankittu tämän jälkeen myöskään kunnan 
toimesta. Tämä on johtanut varhaiskasvatusyksiköissä vaihteleviin 
käytäntöihin vanhempien tuomien ksylitolipastillien tarjoamisesta tai 
sen kieltämisestä. Ulvilan varhaiskasvatussuunnitelmassa on 
edelleen maininta, että lasten hammashygieniaa hoidetaan ruuan 
jälkeen tarjottavalla ksylitolipastillilla.  
  
Tämä on herättänyt keskustelua niin lasten huoltajien kuin 
henkilöstön keskuudessa. Sivistyslautakunnan jäsen Tuulia Riita on 
jättänyt seuraavan kirjallisen kuntalaisaloitteen sivistyslautakunnan 
kokouksessa 28.02.2023 § 29 ja asia on kirjattu vietäväksi 
jatkovalmisteluun.  
 
 
Ksylitolipastillien tarjoaminen varhaiskasvatuksessa   
  
Vain noin puolet suomalaislapsista harjaa hampaitaan suositusten 
mukaisesti kaksi kertaa päivässä. On osoitettu, että varhaislap-
suudessa opituilla suun puhdistustottumuksilla luodaan perusta 
myöhemmille käyttäytymistottumuksille. Muun muassa Sosiaali- ja 
terveysministeriö suosittaa päivähoitoikäisten lasten hampaiden 
säännöllistä päivittäistä harjaamista fluorihammastahnalla ja 
ksylitoliannoksen antamista päivähoidossa ruokailun jälkeen.    
  
Perusturva on aiemmin jakanut toimialueellaan ksylitolipastilleja 
päiväkoteihin, mutta hyvinvointialue lopettaa käytännön tasa-arvon 
vuoksi.   
  
Yksi päivittäinen ksylitolipastilli ei tietenkään korvaa sitä, jos 
hampaita ei harjata fluoritahnalla, mutta mielestäni varhaiskasva-
tuksessa on tärkeää kiinnittää huomiota terveellisten elintapojen 
edistämiseen ja oppimiseen. Uusi kaupunkistrategiamme nostaa 
esille tavoitteen satakunnan onnellisimmat ja osaavimmat lapset ja 
nuoret. Mielestäni terveys on yksi onnellisuuden kulmakivi. 
Allekirjoittaneen ja monen muun vanhemman toiveena on, että 
Ulvilassa ei lopeteta ksylitolituotteiden jakamista varhaiskasva-
tuksessa.  
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Varhaiskasvatuslain ja -arvoperustan mukaisesti ei ole 
hyväksyttävää, että osa lapsista saa pastilleja ja osa ei. Siksi 
tarvitaan selkeä linjaus; joko kunta hankkii ksylitolipastillit kaikille 
varhaiskasvatuksen ja esiopetuksen lapsille, tai niitä ei hankita ja 
kirjaus ksylitolipastilleista poistetaan kunnan varhaiskasvatus-
suunnitelmasta. Tällöin linjataan myös, ettei vanhempien tuomia 
pastilleja tarjoilla varhaiskasvatuksessa.  
 
Porin perusturvan johtavana ylihammaslääkärinä ja Satakunnan 
hyvinvointialueen suun terveydenhuollon koordinaattorina toiminut 
Katja Lepistö on lokakuussa 2022 viestinyt hyvinvointialueen 
päätöksen perusteluista seuraavaa:  
 
"Käypä hoito –ohjeiden mukaan vaikuttavin keino estää hampaiden 
reikiintymistä on hampaiden harjaus vähintään kaksi kertaa päivässä 
fluoripitoisella hammastahnalla. Tämä suositus toteutuu Suomessa 
alle puolella pikkulapsista: 45 %:lla 2-vuotiaista, 39 %:lla 3-vuotiaista 
ja 41 %:lla 5-vuotiaista.  
 
Ksylitol-pastilli ei korvaa hampaiden mekaanista puhdistusta eli 
harjausta. Se on melko tehoton, mikäli hampaiden pinta on plakin 
peitossa, pastillin teho kohdistuu vain uloimpaan plakkikerrokseen. 
Jos hampaan pinta on puhdas, on pastillinkin teho hyvä. Hampaiden 
puhdistus plakista on paras keino hoitaa suun hyvinvointia ja estää 
reikiintymistä (kariesta). Puhtaaseen hampaan pintaan ei synny 
kariesta. 
  
Ksylitol-tuotteita pitäisi käyttää yhteensä suositusten mukaan yli 5 
grammaa päivässä. Yksi pastilli päivässä ei riitä eikä tuo tarvittavaa 
suojaa, varsinkaan jos hampaiden harjaus ei suju. Ksylitol-pastilleja 
pitäisi saada 8-10 päivässä, jotta 5 grammaa päivässä toteutuu."  
 
Kuntien tehtävänä on kuitenkin edelleen hyvinvointialueille siirtymi-
sen jälkeen terveyden ja hyvinvoinnin edistäminen. Varhaiskasvatuk-
sen tehtävänä on yhteistyössä neuvoloiden ja suun terveydenhuol-
lon asiantuntijoiden kanssa muistuttaa eri tavoin niin lapsia kuin 
heidän vanhempiaankin suunterveydestä. 
   
Hampaiden harjauksen ohella Karieksen hallinnan ”Käypä hoito” 
suosittaa ksylitolin käyttöä suun omahoidon tehostamisen tukena. 
Lisäksi Valtion ravitsemusneuvottelukunnan ”Terveyttä ja iloa 
ruoasta- varhaiskasvatuksen ruokailusuosituksessa” suositellaan 
ksylitolituotteiden tarjoamista lapsille aterioiden ja välipalojen 
jälkeen. Ksylitolipastillien käyttö on osoittautunut tehokkaaksi 
keinoksi ehkäistä lasten hampaiden reikiintymistä ja edistää suun 
terveyttä. Useat tutkimukset ovat osoittaneet ksylitolin hyödyt suun 
terveyden ylläpitämisessä, erityisesti nuorilla lapsilla.  
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Varhaiskasvatuksessa tarjottu ksylitoli ei yksin riitä täyttämään 
ksylitolin viiden gramman käyttösuositusta. Se on kuitenkin hyvä 
keino juurruttaa ksylitolin käyttö jokapäiväiseksi tavaksi jo 
varhaislapsuudessa sekä pitää yllä keskustelua lasten hampaiden 
hoidosta yhteistyössä vanhempien kanssa. Näin ollen esitän, että 
Ulvilan kaupunki kustantaa jatkossa ksylitolipastillien hankinnan ja 
varhaiskasvatuksessa sekä esiopetuksessa jatketaan ksylitoli-
tuotteiden tarjoamista varhaiskasvatussuunnitelman mukaisesti 
ruuan jälkeen.   
Kerran päivässä tarjottavan ksylitolipastillin kustannusvaikutus 
vuodessa on noin 5 €/ lapsi, mikä tarkoittaa varhaiskasvatuksen 
osalta noin 2 500 euroa/ vuosi.  
 
 
 

Esittelijä Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Vepsä Kimmo 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta päättää, että Ulvilan kaupunki jatkaa 
ksylitolipastillien tarjoamista varhaiskasvatuksessa ja 
esiopetuksessa oleville lapsille 2.1.2025 alkaen esitetyn mukaisesti 
kerran päivässä lounaan jälkeen. 

 
Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
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Satakirjastojen yhteisten maksujen tarkistaminen 
  
Sivistyslautakunta 12.11.2024 § 121    
336/02.05.00/2024    
 
 
Valmistelija Kulttuuri- ja kirjastopalveluiden päällikkö Johanna Jyrkinen 

 
 
Satakirjastot-kimpalla on nyt voimassa seuraavat yhteiset 
maksut: 
 
Lainausoikeuden menettää, mikäli maksuja on yli 10 €. 
 
Myöhästymismaksu aikuisten aineistosta on 0,25 €/laina / päivä.  
Lasten ja nuorten aineistosta peritään vain palautuspyyntökulut. 
 
1. palautuspyyntö 1,50 € 
2. palautuspyyntö 3 € 
 
Laskukulut 7,50 € 
 
Aineiston varaaminen on maksutonta.  
Noutamattomasta varauksesta peritään 1 €:n maksu. 
 
Kaukopalvelumaksut henkilöasiakkaille: 
Kaukolainatilaus kotimaasta: 8 €/tilaus.  
Kaukolainatilaus Pohjoismaista: 15 €/tilaus.  
Kaukolainatilaus muualta: 30 €/tilaus. 
Jäljennöksistä veloitetaan lisäksi lähettäjäkirjaston perimä maksu. 
 
Kaukopalvelu kirjastoille:  
kaukolaina 15 €/kpl.  
Jäljennökset tai tulosteet 15 € / ensimmäiset 20 sivua ja seuraavat 
sivut 1 €/sivu. 

 
 

Satakirjastojen johtoryhmä on kokouksessaan 11.09.2024 
hyväksynyt ja esittää kuntiin hyväksyttäviksi seuraavia 
maksumuutoksia vuoden 2025 alusta (suluissa nykyinen 
maksu): 
 
- Päiväkohtainen myöhästymismaksu korotetaan 0,35 euroon (0,25 €) 
- Kaukopalvelumaksu korotetaan 10 euroon (8 €) 
- Lainauskiellon raja nostetaan 15 euroon (10 €) 
- Yhdestä niteestä kertyvää maksimisakkoa (7 €) ei nosteta. 
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Ulvilan kaupungin hallintosäännön § 23 mukaan sivistyslautakunta 
päättää toimialansa palveluista ja muista suoritteista perittävistä 
maksuista. 
 
 
 

Esittelijä Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Vepsä Kimmo 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta päättää hyväksyä Satakirjastot-kimpan yhteiset 
maksut:   
 
Lainausoikeuden menettää, mikäli maksuja on yli 15 €. 
 
Myöhästymismaksu aikuisten aineistosta on 0,35 €/laina / päivä.  
Lasten ja nuorten aineistosta peritään vain palautuspyyntökulut. 
 
Yhdestä niteestä kertyvä maksimisakko 7 €. 
 
1. palautuspyyntö 1,50 €. 
2. palautuspyyntö 3 €. 
 
Laskukulut 7,50 €. 
 
Aineiston varaaminen on maksutonta. Noutamattomasta 
varauksesta peritään 1 €:n maksu. 
 
Kaukopalvelumaksut henkilöasiakkaille: 
Kaukolainatilaus kotimaasta: 10 €/tilaus.  
Kaukolainatilaus Pohjoismaista: 15 €/tilaus. 
Kaukolainatilaus muualta: 30 €/tilaus. 
Jäljennöksistä veloitetaan lisäksi lähettäjäkirjaston perimä maksu. 
 
Kaukopalvelumaksut kirjastoille:  
kaukolaina 15 €/kpl.  
Jäljennökset tai tulosteet 15 € / ensimmäiset 20 sivua ja seuraavat 
sivut 1 €/sivu. 
 
Korottuneet maksut ovat voimassa vuoden 2025 alusta. 

 
Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
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Sivistyslautakunta § 122 12.11.2024 
 

 

 
Sivistyslautakunnan kokousajat kevätkaudella 2025 
  
Sivistyslautakunta 12.11.2024 § 122    
314/00.02.02/2024    
 
 
Valmistelija Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Kimmo Vepsä 

 
 
Ulvilan kaupungin hallintosäännön 142 §:n mukaan kaupungin 
toimielin päättää kokoustensa ajan ja paikan. 
 
Kokous pidetään myös, milloin puheenjohtaja katsoo kokouksen 
tarpeelliseksi tai enemmistö toimielimen jäsenistä tekee 
puheenjohtajalle esityksen kokouksen pitämisestä ilmoittamansa 
asian käsittelyä varten. Tällöin puheenjohtaja määrää kokousajan. 
Puheenjohtaja voi perustellusta syystä peruuttaa kokouksen. 
 
Hallintosäännön 143 §:n mukaan kokouskutsun antaa puheenjohtaja 
tai hänen estyneenä ollessaan varapuheenjohtaja. Mikäli toimielin on 
päättänyt kokousajoista etukäteen, kokouskutsun voi antaa myös 
toimielimen esittelijä. 
 
Kokouskutsu sivistyslautakunnan kokouksiin toimitetaan viimeistään 
neljä (4) päivää ennen kokousta. 
 
 
 

Esittelijä Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Vepsä Kimmo 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta päättää, että:  
- sivistyslaitakunnan kokoukset pidetään tiistaisin klo 17.30 alkaen 
- kokouskutsu lähetetään neljä (4) päivää ennen kokousta 
- lautakunta voidaan kiirellisissä tai poikkeuksellisissa asioissa 
kutsua puhelimitse 
- kevätkauden 2025 kokouspäivät ovat: ti 4.2., ti 18.3., ti 22.4., ti 
20.5. ja ti 10.6. 

 
Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 

 
Lisäksi päätettiin, että seuraava kokous pidetään aiemmasta 
päätöksestä poiketen keskiviikkona 11.12. klo 16. 
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Sivistyslautakunta § 123 12.11.2024 
 

 

 
Viranhaltijapäätöksiä 
  
Sivistyslautakunta 12.11.2024 § 123    
      
  

 
Sivistyslautakunnalle esitetään seuraavat viranhaltijoiden 
päätöspöytäkirjat ajalta 10.10.-6.11.2024: 

 
 Sivistys- ja hyvinvointijohtaja: 104 §, 105 § 
 Varhaiskasvatuspäällikkö: 82 §, 83 §, 84 §, 85 § 
 Yhteiskoulun rehtori: 81 §, 89 § 
 Olavin koulun rehtori: 38 §, 43 § 
 

 
 

Esittelijä Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Vepsä Kimmo 
 
Sivistyslautakunta hyväksyy täytäntöönpantaviksi päätökset, joihin 
sillä on kuntalain mukainen otto-oikeus. 
 

Päätösehdotus Merkitään tiedoksi. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
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Sivistyslautakunta § 124 12.11.2024 
 

 

 
Jäsenien esitykset 
  
Sivistyslautakunta 12.11.2024 § 124    
      
 
 

Mikäli lautakunnan jäsenillä on asioita, jotka heidän mielestään tulee 
kirjata pöytäkirjaan, tulee heidän toimittaa esityksensä kirjallisina 
pöytäkirjanpitäjälle viimeistään kokouksessa. 
 
 

Päätös Jäsen Roope Rantala jätti seuraavan kirjallisen esityksen: 
 
"Esitän, että sivistyksen toimiala valmistelee toimia väkivallan 
kulttuurin ennaltaehkäisemiseksi sekä toimia erityisesti naisiin 
kohdistuvan väkivallan loppumiseksi." 
 
Kaupunginjohtaja Mikko Löfbacka poistui kokouksesta tämän asian 
käsittelyn aikana, klo 21.29. 
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Sivistyslautakunta § 125 12.11.2024 
 

 

 
Ilmoitusasiat 
  
Sivistyslautakunta 12.11.2024 § 125    
      
 
 

 Sivistyslautakunnan tietoon saatetaan seuraavat ilmoitusasiat: 
 

1. Koulujen ja esiopetuksen työ- ja loma-ajat lukuvuonna 
2025-2026 (liite) 
 

2. Ankkuritiimin ja Someturvan tilastoja 
 

 
 

Esittelijä Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Vepsä Kimmo 
 

Päätösehdotus Merkitään tiedoksi. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Lisäksi merkittiin tiedoksi: 
 
- Porin seudun kansalaisopiston hallintojaoston terveiset 
- Seuraparlamentin (7.11.) terveiset    

 
 

Liitteet 

5 Koulujen ja esiopetuksen työ- ja loma-ajat lukuvuonna 2025-2026 



 
Ulvilan kaupunki Pöytäkirja 10/2024  37 
 

 

Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 108, § 109, § 111, § 112, § 117, § 118, § 123, § 124, § 125 

 

MUUTOKSENHAKUKIELTO 

Oikaisuvaatimusta tai kunnallisvalitusta ei saa tehdä päätöksestä, joka koskee: 

- vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa (KuntaL 136 §) 
- virka- tai työehtosopimuksen tulkintaa tai soveltamista ja viranhaltija on jäsenenä 

viranhaltijayhdistyksessä, jolla on oikeus panna asia vireille työtuomioistuimessa (KVHhl 50 § 2 
mom.) 

- etuosto-oikeuden käyttämättä jättämistä (EtuostoL 22 §) 
- vaaliviranomaisen tekemää päätöstä (VaaliL 45, 66, 66 h ja 83 §). 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 110, § 113, § 114, § 115, § 116, § 119, § 120, § 121, § 122 
 
OIKAISUVAATIMUSOHJE 

 
Tähän päätökseen tyytymätön voi tehdä kirjallisen oikaisuvaatimuksen.  
Päätökseen ei saa hakea muutosta valittamalla tuomioistuimeen. 
 

Oikaisuvaatimusoikeus 
Oikaisuvaatimuksen saa tehdä se,  

• johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi 
vaikuttaa (asianosainen), sekä  

• kunnan jäsen. 
 
Oikaisuvaatimusaika ja sen alkaminen 

Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista ja se on toimitettava 
kirjaamoon määräajan viimeisenä päivänä ennen kirjaamon aukioloajan päättymistä.  
 
Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, seitsemän päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä, 
jollei muuta näytetä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa asianosaisen katsotaan saaneen 
päätöksestä tiedon, kolmantena päivänä viestin lähettämisestä, jollei muuta näytetä.  
 
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, kun pöytäkirja on 
nähtävänä yleisessä tietoverkossa.  
 
Tiedoksisaantipäivää ei lueta oikaisuvaatimusaikaan. Jos oikaisuvaatimusajan viimeinen päivä on 
pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa oikaisuvaatimuksen 
tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen. 

 
Oikaisuvaatimusviranomainen 

Viranomainen, jolle oikaisuvaatimus tehdään on Sivistyslautakunta ja yhteystiedot:  
• Ulvilan kaupunki 

kirjaamo 
PL 77 
28401 Ulvila 
 

• kirjaamo@ulvila.fi 
 
 
 

Kirjaamon aukioloaika on maanantaista perjantaihin klo 8.00–15.00. Loukkurantie 1, Vanha-Ulvila. 
 
Oikaisuvaatimuksen muoto ja sisältö 

Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen kirjallisesta 
muodosta. Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava: 

• päätös, johon haetaan oikaisua 
• miten päätöstä halutaan oikaistavaksi 
• millä perusteella oikaisua vaaditaan. 

 
Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava tekijän nimi, kotikunta, postiosoite ja puhelinnumero. Jos 
oikaisuvaatimuspäätös voidaan antaa tiedoksi sähköisenä viestinä, yhteystietona pyydetään 
ilmoittamaan myös sähköpostiosoite.  
 
Oikaisuvaatimuksen tekijän, laillisen edustajan tai asiamiehen on allekirjoitettava oikaisuvaatimus. 
Asiamiehen on tarvittaessa esitettävä valtakirja. Sähköistä asiakirjaa ei kuitenkaan tarvitse täydentää 
allekirjoituksella, jos asiakirjassa on tiedot lähettäjästä eikä asiakirjan alkuperäisyyttä tai eheyttä ole 
syytä epäillä. 

 
Lisätietoja  

Vahingonkorvausasia. Kunnan toimivaltaisen viranomaisen vahingonkorvausvaatimukseen antama 
päätös on kannanotto kunnan korvausvelvollisuuteen. Hallinto-oikeus ei ota tutkittavakseen kysymystä 
kunnan vahingonkorvausvelvollisuudesta. Tämän päätöksen mahdolliset erimielisyydet 
yksityisoikeudellisessa korvausasiassa ratkaistaan käräjäoikeudessa. Mikäli hakija haluaa saada 
korvausasiasta Ulvilan kaupunkia oikeudellisesti sitovan ratkaisun, hänen tulee toimittaa yksityisoikeu-
dellinen haastehakemus Satakunnan käräjäoikeuden käsiteltäväksi sillä tavoin kuin vastapuoli riita-
asiassa haastetaan (oikeudenkäymiskaari 4/1734, muutos 1052/1991). 


